
PROTOKÓŁ NR XXXIII / 17 

z sesji Rady Gminy Dębowa Kłoda 

z dnia 30 maja 2017 r. 

odbytej w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy w Dębowej Kłodzie 

 

Porządek posiedzenia:    

1. Sprawy organizacyjne 

a) stwierdzenie quorum,  

b) przyjęcie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Wystąpienie Przewodniczącej Rady Gminy oraz Przewodniczących Stałych Komisji Rady Gminy. 

4. Zmiany w budżecie gminy na rok 2017 

a) wystąpienie Skarbnika Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

5.  Zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

a) wystąpienie Skarbnika Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

6.  Zatwierdzenia taryfy cen i stawek opłat za zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

7.  Zmiany uchwały o dostosowaniu szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego 

a) wystąpienie Sekretarza Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

8.  Przyjęcie sprawozdania z realizacji rocznego programu z organizacjami pozarządowymi za 2016r. 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

9.  Wyrażenie zgody na nabycie nieruchomości w drodze darowizny 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie stosownych uchwał. 

10.  Wyrażenie zgody na zbycie nieruchomości 

a) wystąpienia Wójta Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

11. Zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  

      Alkoholowych dla Gminy Dębowa Kłoda za 2017r. 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 

b) dyskusja, 

c) podjęcie uchwały. 

12. Interpelacje i zapytania 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

14. Zakończenie XXXIII sesji Rady Gminy. 
 

 

 

XXXIII sesja Rady Gminy w Dębowa Kłoda rozpoczęła się o godz. 9
35

.   
 
 

Adn.1.a 

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak słowami „Otwieram XXXIII sesję Rady Gminy 

Dębowa Kłoda” otworzyła dzisiejszą sesję. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum, na stan 

Rady 15 radnych - 14 obecnych (nieobecna radna Iwona Jóźwik - lista obecności  w załączeniu). 
 

 

 

 

 



 
Adn.1.b 

Przewodnicząca Rady Krystyna Szpak odczytała i poddała pod głosowanie porządek obrad.  Nad 

przedstawionym porządkiem obrad radni w głosowaniu jawnym wypowiedzieli się w sposób następujący: 
 

  za   -   14  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
 

Adn.1.c 

Przewodnicząca Rady Krystyna Szpak poddała pod głosowanie protokół Nr XXXII/17 z sesji                   

z dnia 20 kwietnia 2017r. Nad protokołem radni w głosowaniu jawnym wypowiedzieli się w sposób 

następujący: 

  za   -   14  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
 

Adn.2   
Wójt Gminy Radosław Kozak złożył informację o działalności w okresie międzysesyjnym :  
 

- remonty dróg asfaltowych na terenie gminy: a) drogi gminne - wykonano remonty w Kodeńcu, Stępkowie, 

Plebaniej Woli i Białce, b) drogi powiatowe - podpisano umowy ze Starostwem Powiatowym                            

w Parczewie na remonty dróg powiatowych (łatanie) w Żmiarkach, Wyhalewie, Kodeńcu; wysyłane                   

są pisma do ZDP w Parczewie o cykliczne wykonywanie prac łatania dróg na terenie gminy; 

- wykonano rekultywację plaży w Białce przed sezonem letnim; 

- złożono wniosek do FOGR na remont drogi w Plebaniej Woli; 

- złożono wniosek do Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego w Lublinie o zwrot z budżetu państwa 

wydatków w ramach wykonanych w gminie w 2016r. prac w ramach funduszu sołeckiego; 

- ogłoszono przetarg na sprzedaż 2 autokarów gminnych (szacowana wartość: 7,6tys.zł., 88tys.zł.) - 

uzyskane środki przeznaczone zostaną na zakup koparki dla potrzeb komunalno-gospodarczych, 

-  w dniach 22.05.2017 w Białce w Hotelu Polesie odbyła się II Konferencja Naukowo- Techniczna                         

pt. „ Innowacyjne w inżynierii kształtowania środowiska i geodezji” - która promowała nasz region; 

- zgłoszono zadanie polegające na zbudowaniu w ramach środków z Nestle siłowni zewnętrznej w Uhninie 

na dz. nr 654/4 – warunek to uzyskanie poparcia w głosowaniu Internetowym; 

- 3 maja br. na boisku przy Zespole Szkół Samorządowych w Dębowej Kłodzie odbyły się uroczystości 

„Gminnego Dnia Strażaka” oraz „Święta konstytucji 3 V”; 

- 22 kwietnia br. zorganizowany został wyjazd przedstawicieli i mieszkańców gminy do Częstochowy; 

- wydany został I egzemplarz Gazetki Gminnej, w której są wydarzenia i zadania z terenu gminy; 

- otrzymaliśmy dofinansowanie w wysokości 80tys.zł. w ramach projektu „Ograniczenie przestępczości”, 

które zostanie wykorzystane na usytuowanie progów zwalniających, 2 kamer i luster ulicznych przy 

deptaku w Białce, oraz organizację kursów dla strażaków- mały finansowy wkład gminy, ok. 4tys.zł; 

- w ramach ogłoszonego wniosku z LGR nie będzie możliwe wykonanie remont dachu na Ośrodku 

Wypoczynkowym w Białce „Dom Harcerza” i dlatego zostaną zakupione 2 kontenery sanitarne (toalety); 

- zostały odwołane ogłoszone do przeprowadzenia na dzień 26 maja br. przetargi publiczne na zbycie 

nieruchomości gminnych w Pacholu i Żmiarkach - odwołane ze względu na brak jednoznacznej 

interpretacji i doprecyzowania informacji o możliwości dopuszczenia do przetargu osób nie będących 

zameldowanych na terenie gminy i prowadzących gospodarstwo w okresie 5 lat ale nie w cyklu ciągłym;  

- zostały ogłoszone kolejne przetargi na zbycie mienia- ogłoszenia na tablicy ogłoszeń urzędu i w BIP; 

- podjęto decyzje o sprzedaży działki w Nietiahach (przed oraz za sklepem spożywczym); 

- rozważana przeznaczenie Ośrodka Wypoczynkowego „Dom Harcerza” w Białce: a) zburzenie budynku, 

b) przeznaczenie do dzierżawy terenu wraz z budynkiem na okres 20-25 lat, c) dalsze administrowanie                 

i wykorzystywanie terenu Ośrodka, ale tylko przeznaczonym pod parking i camping; 

- rozważamy możliwość bezpłatnego użyczenia części działki przy Ośrodku Wypoczynkowym „Dom 

Harcerza” w Białce dla PZW na okres ok. 5 lat na potrzeby zostawiania łódek i sprzętu wędkarskiego; 

- w ramach projektu pn. „Energia przyjazna środowisku i turystyce na terenie Gminy Dębowa Kłoda” 

odnawialne źródła energii, tj. piece c.o. na pelet z planowanym okresem montażu w 2017r. oraz solary -                

z planowanym okresem montażu w 2018r., w ramach nowych przepisów będą podlegały obowiązkowi 

odprowadzenia podatku VAT od otrzymanej kwoty dofinansowania z UE; przepisy będą obowiązywały 

od stycznia 2018r.; rozważamy możliwości: a) odwołać ogłaszanie przetargu na zakup i montaż pieców 

dla osób indywidualnych i skupić się w 2017r. tylko na zakupie i montaży pieca c.o. do ZSS w Dębowej 

Kłodzie, b) ogłaszać przetarg, ale należy zastanowić się skąd zabezpieczyć w budżecie dodatkowe 

70tys.zł. na dodatkowy podatek VAT, c) ogłaszać w 2018r. dwa przetargi jednocześnie na piece c.o.                 

oraz na solary, d) zgłoszonym chętnym mieszkańcom zaproponować aneksowanie zawartych umów                 

na zakup i montaż pieców c.o. i zaproponować dopłacenie przez nich dodatkowej kwoty podatku VAT,                  

a w przypadku pojedynczych rezygnacji dobrać kolejnych chętnych z utworzonej listy rezerwowej. 

 
 

 



Adn.3 

Przewodnicząca RG Krystyna Szpak poinformowała o korespondencji międzysesyjnej : 
 

- LUW w Lublinie - rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające nieważność uchwały Nr XXXI/187/17                 

RG Dębowa Kłoda z dnia 31.03.2017r. w części obejmującej § 3 ust.7 Programu, stanowiącego załącznik 

do uchwały o treści „w przypadku ustalenia właściciela wyłapanego zwierzęcia, będzie on zobowiązany 

do odebrania zwierzęcia i pokrycia kosztów związanych z jego wyłapaniem, przetrzymywaniem, 

dowiezieniem do schroniska i popytem w schronisku”; 

- LUW w Lublinie uwagi dot. uchwały Nr XXXI/186/17 RG Dębowa Kłoda z dnia 31.03.2017r. w zakresie 

konieczności uchylenia § 3 uchwały oraz załącznika nr 3 do uchwały ustalające plan sieci szkół na terenie 

gminy od 1 września 2019r.; 

- LUW w Lublinie - rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające nieważność uchwały Nr XXXI/190/17                 

RG Dębowa Kłoda z dnia 31.03.2017r. w sprawie dowozu uczniów do przedszkoli i szkół, wobec których 

Gmina Dębowa Kłoda nie ma obowiązku zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu; 

- Kancelaria Premiera Rady Ministrów - informacja o możliwości udzielenia realnej pomocy finansowej 

repatriantom chcącym powrócić do ojczyzny; 

- Wojewoda Lubelski - informacja o możliwości udzielenia rządowi i społeczeństwu mołdawskiemu 

możliwej pomocy po burzach śnieżnych, jakie przeszły w dniach 20-22.04.br nad Republiką Mołdawii; 

- służby finansowe Urzędu Gminy Dębowa Kłoda - wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie Gminy Dębowa Kłoda na okres                

od dnia 01.07.2017r. do dnia 30.06.2018r. 
 

- Grzegorz Stadnik, radny wsi Uhnin Osiedle - Przewodniczący Komisji ds. Rozwoju Gospodarczego                           

i Gospodarki Finansowej na wspólnym posiedzeniu wszystkich stałych Komisji Rady rozpatrywane były 

następujące zagadnienia: 1) analiza kalkulacji stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę                                  

i odprowadzanie ścieków- wnioski: a) przygotowane przez służby księgowe tut. urzędu stawki zostaną na 

sesji  w dniu dzisiejszym przedstawione do zatwierdzenia; 2) analiza wykonania budżetu za 2016 r. – 

wnioski: a) dochody w 90% , plan 17.789.280,38 zł  - wykonanie 16.011.031,74 zł;  b) wydatki w 92% , 

plan 18.321.315,74 zł, - wykonanie 16.767.365,98 zł, c)  budżet był zmieniany w ciągu roku 34 razy                   

w tym: przez Radę Gminy- 12 razy, przez Wójta Gminy - 22 razy, d) przyjęcie sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2016r. i udzielenie z tego tytułu wójtowi gminy absolutorium będzie pkt. kolejnej sesji w VI br. 

 
Adn.4.a 

 Skarbnik Gminy Beata Greś przedstawiła proponowane zmiany do budżetu gminy na 2017r.:                     

I dochody majątkowe: 1) gospodarka komunalna i ochrona środowiska: a)  środki na dofinansowanie 

własnych inwestycji gmin, powiatów, samorządów woj., pozyskane z innych źródeł - środki  mieszkańców 

jako udział projekcie „Energia przyjazna środowisku i turystyce na terenie Gm. Dębowa Kłoda”;                           

II wydatki: 1) transport i łączność: a) drogi publiczne gminne; 2) turystyka: a) pozostała działalność;                     

3) gospodarka mieszkaniowa: a) gospodarka gruntami i nieruchomościami; 4) administracja publiczna:                  

a) pozostała działalność; 5) bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: a) ochotnicze straże 

pożarne; 6) oświata i wychowanie: a) przedszkola; 7) gospodarka komunalna i ochrona środowiska:                      

a) ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu; 8) kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: a) domy                  

i ośrodki kultury, świetlice i kluby; III wydatki majątkowe: 1) zmniejszono plan wydatku  o kwotę 

10.150,00zł w zadaniu „Modernizacja dróg gminnych, ewidencja dróg gminnych, ekspertyzy mostów” ,                 

2) zmniejszono plan wydatku o kwotę 1.017,19zł z zadania „Remont dróg gminnych w Białce” wydatek                

z funduszu sołeckiego, 3) wprowadzono nowe zadanie „Modernizacja budynku Harcerz - projekt” na kwotę 

4.000,00zł; IV wydatki na programy finansowane z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej 2017: 1) zwiększono plan wydatku o kwotę 6.150,00 zł na zadanie „Energia przyjazna 

środowisku i turystyce na terenie Gminy Dębowa Kłoda” po zmianie wynosi 969.150,00zł (przed zmianą 

963.000,00zł) z tego dokonano przeniesień : a) środki unijne z Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Lubelskiego na lata 2014-2020 w wysokości 703.417,30zł (bez zmian), b) środki  

mieszkańców jako udział w/w projekcie w wysokości  73.305,00zł (przed zmianą 54.277,07zł), c) środki 

własne jako udział w /w projekcie w wysokości 192.427,70zł (przed zmianą 205.305,63zł); V wydatki                  

ze środków Funduszu Sołeckiego na 2016r.: 1) w miejscowości Białka dokonano przeniesień na kwotę 

1.017,19zł między zadaniami. 
 

Adn.5.c 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXXIII/192/17 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2017. 

Radni  w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli się w sposób następujący: 
 

za   -   14  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
 

 ( uchwała została przyjęta )  
 



Adn.5.a 

 Skarbnik Gminy Beata Greś przypomniała, że wieloletnia prognoza finansowa określona jest na lata 

2017-2028 i planowane kwoty dochodów oraz wydatków w roku 2017 zostały dostosowane do aktualnie 

obowiązujących kwot wynikających z budżetu Gminy Dębowa Kłoda na 2017r. po zmianach.  Dokonano     

w przedsięwzięciach zwiększenia planu wydatku o kwotę 6.150,00zł z przeznaczeniem na usługę doradczą 

przy udzieleniu zamówienia publicznego w projekcie „Energia przyjazna środowisku i turystyce na terenie 

gminy Dębowa Kłoda”. 
 

Adn.5.c 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXXIII/193/17 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Radni w głosowaniu 

jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli się w sposób następujący: 
 

za   -   14  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  

 

Adn.6.a 

 Wójt Gminy Radosław Kozak wyjaśnił, że wypracowane zostały proponowane w dniu dzisiejszym 

stawki opłat za wodę i ścieki. Cena wody dot. wszystkich odbiorców na terenie gminy, ścieki natomiast 

mieszkańców wsi: Dębowa Kłoda, Leitnie, Żmiarki, Uhnin Osiedle, Wyhalew Osiedle. Wartości 

proponowanych kwot zostały podane w oparciu o stosowne kalkulacje kosztów przygotowane przez służby 

księgowe tut. urzędu. Propozycje cenowe kształtują się wg następującego: 1) woda  2,15 zł brutto za 1 m
3
, 

b) ścieki 5,66 zł brutto za 1m
3 

. Na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Rady rozważano także 

wprowadzenie opłaty stałej/abonamentowej, w ramach której byłyby wymieniane wodomierze lub 

naprawiane usterki powstałe nie z winy użytkownika. W ramach zawartych umów świadczeniodawcy 

(gminy) i świadczeniobiorcy (indywidualny użytkownik) obowiązek wymiany wodomierzy i dokonywania 

napraw leży po stronie gminy, i dlatego też nie ma konieczności wprowadzania dodatkowych opłat z tego 

tytułu. W roku kolejnym przy sporządzaniu kalkulacji będą uwzględnione tegoroczne koszty poniesione                 

z tytułu zakupu i wymiany wodomierzy. Należy zakładać, że jakość wody z wodociągu gminnego jest 

dobra ponieważ nie wpływają do urzędu żadne negatywne informacje, czy alarmowe sygnały w tej sprawie.  

 

Adn.6.b 

- Zbigniew Ostapiuk, radny wsi Dębowa Kłoda - stwierdził, że w porównaniu do roku ubiegłego stawka               

za ścieki rośnie a w przypadku wsi Dębowa Kłoda, Leitnie i Żmiarki gmina nie ponosi praktycznie żadnych 

kosztów związanych z utrzymaniem oczyszczalni/wylewiska w Żmiarkach. Jest to oczyszczalnia hydro- 

botaniczna, a nie mechaniczna, która generowałaby duże koszty utrzymania. Mieszkańcy indywidualnych 

gospodarstw z Dębowej Kłody, Leitnia i Żmiarek pokrywają sami koszt związany z prądem zasilającym 

pompy w studzienkach kanalizacyjnych. Stwierdził, że Wójt chyba nie może spać, jeśli nie dokona jakiś 

podwyżek opłat dla mieszkańców. Należy ciąć niektóre koszty w gminie, a nie tylko szukać dodatkowych 

wpływów od mieszkańców. Gmina Dębowa Kłoda będzie miała opłaty za ścieki o 1zł. większe niż Parczew 

- Jacek Madej, radny wsi Kodeniec - stwierdził, w roku kolejnym przy ustalaniu stawek za pobraną wodę 

należy rozważyć też pobieranie opłaty ryczałtowej od osoby, a nie ze stanu licznika. Będzie to dobre 

rozwiązanie dla właścicieli nieruchomości nie zamieszkujących na stałe i dla posesji rekreacyjnych. 

- Radosław Kozak, Wójt Gminy - stwierdził, że nie może spać z różnych powodów dot. gminy,                            

ale z pewnością nie z takiego, że mieszkańcy gminy mają za niskie opłaty i należy je podnieść. Rada 

zadecyduje o wysokości ceny wody i ścieków, a w przypadku zaakceptowania niższej stawki, aniżeli 

wykazuje kalkulacja trzeba będzie różnicę pokryć z budżetu. Koszty dot. oczyszczalni w Żmiarkach                   

to także koszt jej obsługi, tj. wynagrodzenie pracowników, modernizacja, prace konserwatorskie. 

Kanalizacja obsługująca wsie Dębowa Kłoda, Żmiarki, Leitnie jest kanalizacja ciśnieniową, a pompy                    

u indywidualnych odbiorców są podłączane do ich prądu. Pompy są też konserwowane i wymieniane                    

w przypadku ich awarii, co generuje koszty. Oczyszczalnie wsi Uhnin Osiedle i Wyhalew Osiedle są 

mechaniczne i generują większe koszty, ale łączna wartość jest rozliczana na 3 oczyszczalnie w gminie.                   

W gmina pokryła koszty czyszczenia rowu melioracyjnego odprowadzającego wodę z  oczyszczalni Uhnin. 

Pomimo zróżnicowanych kosztów utrzymania oczyszczalni: 2 mechaniczne i 1 hydrobotaniczna stawka               

za ścieki rozkłada się równomiernie na wszystkich użytkowników kanalizacji, ponieważ są to kompleksowe 

koszty związane z kanalizacją w gminie. Radny Ostapiuk wspomniał o możliwych oszczędnościach                          

i „cięciu kosztów w gminie”- proszę powiedzieć gdzie i w jaki sposób te oszczędności zrobić? 

- Zbigniew Ostapiuk, radny wsi Dębowa Kłoda - stwierdził, że w ostatnich 5 latach nikt nie przeprowadzała 

konserwacji pomp (wyjęcie ze studzienki i umycie) w Dębowej Kłodzie, Leitniu i Żmiarkach, co powinno 

być cyklicznie robione raz do roku. Pompy są tylko wyjmowane ze studzienek i wymieniane w przypadku 

zaistnienia ich awarii. Stwierdził, że był przeciwny budowy tego typu kanalizacji (ciśnieniowa), ponieważ 

lepsza w obsłudze i funkcjonowaniu oraz bardziej ekonomiczna byłaby kanalizacja grawitacyjna. 



 

- Radosław Kozak, Wójt Gminy - przyznał, że nie są czyszczone wszystkie pompy, głównie na Osiedlu 

Mieszkaniowym w Dębowej Kłodzie, gdzie są zbiorowe studzienki, w których częściej dochodzi do awarii. 

Stwierdził, że nie on, jako Wójt budową tą kanalizację i nie on podejmował decyzję o jej rodzaju. 

Stwierdził, że gmina nie ma wyspecjalizowanego sprzętu, ani też wystarczającej kadry, jak służby 

wyspecjalizowane do obsługi zadań wodno-kanalizacyjnych. Można przekazać administrowanie siecią 

wodociągową oraz kanalizacyjną na terenie gminy wyspecjalizowanym służbom zewnętrznym, które będą 

się w sposób profesjonalny tym zajmować poprzez administrowanie i konserwację. Taka propozycja padała 

już od Wójt w tej kadencji, ale nie spotkała się z poparciem Rady. jeśli mieszkańcy nie są zadowoleni                    

z obecnej obsługi sieci wodociągowej, czy kanalizacyjnej możemy ponownie rozważyć możliwość oddania 

w administrację tych sieci służbom zewnętrznym. W roku kolejnym zastanowimy się nad wprowadzeniem 

zryczałtowanej kwoty od osoby za korzystanie z wody, ale tylko w tych przypadkach, gdzie dana posesja 

nie ma zarejestrowanego już wodomierza (albo opłata ryczałtowa, albo odczyt z wodomierza). 

- Mieczysław Chęckiewicz, radny wsi Białka - stwierdził, że w oparciu o swoje doświadczenie w branży 

komunalnej może przyznać, że kanalizacja ciśnieniowa to najgorsze z rozwiązań i najbardziej finansowo 

nieekonomiczne. Należy być przygotowanym, że z biegiem czasu stan tej kanalizacji będzie się pogarszać – 

będą konieczne wymiany rur ze względu na osadzający się w nich tłuszcz i osad, będą mnożyły się awarie 

pomp, a koszt takiej pompy to ok. 4tys.zł. Firma Wilo, produkcji której są pompy w kanalizacji w Dębowej 

Kłodzie, Leitniu i Żmiarkach, zabezpieczyła swoje pompy, tak że nie można wykonać żadnych remontów 

samodzielnie, a tylko przez ich serwis (remont ok. 2tys.zł.). Stwierdził, że gdyby oddzielić koszty 

utrzymania kanalizacji w Dębowej Kłodzie, Leitniu i Żmiarkach od obu kanalizacji w Uhninie i Wyhalewie 

to mogłoby się okazać, że cena za ścieki w Dębowej Kłodzie, Leitniu i Żmiarkach byłaby jeszcze większa. 

Należy się przygotować, że z roku na rok koszty utrzymania kanalizacji ciśnieniowej będą coraz wyższe. 

- Janina Hapon, sołtys wsi Dębowa Kłoda - stwierdziła, że poprzedni Wójt Pan H.Czech kategorycznie 

zaprzeczał, że można na naszym terenie budować kanalizację grawitacyjną i przekonywał, że jedyne 

rozwiązanie to kanalizacja ciśnieniowa. Twierdzono, i przedstawiano tak sytuację mieszkańcom,                        

że występują tu tereny podmokłe oraz że jest tu teren równinny, co zmuszałoby w ostatnich pkt. 

kanalizacyjnym kopać ok. 4m  zagłębienia, aby zachować wymagany spadek dla kanalizacji ciśnieniowej.  

- Radosław Kozak, Wójt Gminy - stwierdził, że koszty budowy sieci kanalizacji ciśnieniowej były niższe 

niż koszty kanalizacji grawitacyjnej i być może wówczas właśnie dlatego taka decyzja została podjęta. 

 

Adn.6.c 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXXIII/194/17 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę                     

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Dębowa Kłoda. Radni w głosowaniu jawnym 

nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli się w sposób następujący: 
 

za   -   13  przec.   -   1  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  

 

Adn.7.a 

 Sekretarz Gminy Jerzy Krępski wyjaśniła, że 31 marca br. została przez Radę podjęta uchwała                   

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego w oparciu               

o przepisy i wytyczne z MEN. Projekt uchwały uzyskał akceptację Kuratorium Oświaty w Lublinie. Nadzór 

uchwał LUW w Lublinie skierował do nas uwagi dot. uchwały w zakresie § 3 względem ustalenia planu 

sieci publicznych ośmioletnich szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Dębowa Kłoda oraz 

granice ich obwodów od dnia 1 września 2019 r. W dniu dzisiejszym należy nanieść zmiany do ww. 

uchwały poprzez usunięcie § 3 uchwały oraz załącznika nr 3 do uchwały, który określa ten plan sieci szkół. 

Nadzór uchwał LUW w Lublinie stoi na stanowisku, że w chwili obecnej nie można jeszcze ustalać sieci                    

i obwodów szkól mających obowiązywać dopiero od dnia 01.09.2019 r.- zrobi to już kolejna kadencja Rady 

 

Adn.7.c 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXXIII/195/17 w sprawie zmiany uchwały o dostosowaniu sieci szkół podstawowych                    

i gimnazjum do nowego ustroju szkolnego. Radni w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą 

wypowiedzieli się w sposób następujący: 
 

za   -   14  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  

 

 

 

 



Adn.8.a 

 Wójt Gminy Radosław Kozak, wyjaśnił, że wzorem roku ubiegłego przedstawiane jest do przyjęcia 

przez rade Gminy sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy Gminy Dębowa  Kłoda                        

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie za 2016 r. Stwierdził, że celem głównym współpracy samorządu                  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami była  poprawa jakości życia mieszkańców Gminy 

Dębowa Kłoda oraz tworzenie warunków do ich pełniejszego  uczestnictwa w życiu publicznym, m.in.: 

promowanie społeczeństwa obywatelskiego poprzez wspieranie aktywności mieszkańców Gminy, 

tworzenie warunków do wzmacniania istniejących organizacji pozarządowych, powstawania nowych 

organizacji i inicjatyw obywatelskich oraz wspieranie rozwoju sektora ekonomii społecznej.   
 

Adn.8.b 

- Aneta Szyszkowska, Inspektor ds. promocji i rozwoju gminy - przedstawiła liczbę organizacji 

pozarządowych oraz podmiotów wymienionych w art. 3 ust. 3 ustawy realizujących zadania publiczne                

w oparciu o środki budżetowe: 1) Lubelski Klub Karate Kyokushin w Lublinie, 2) Gminny Ludowy Zespół 

Sportowy „DĄB II” w Dębowej Kłodzie, 3) Stowarzyszenie „Perły Chmielowa” w Chmielowie,                           

4) Stowarzyszenie „Kobiet Aktywnych” w Dębowej Kłodzie. Poinformowała, że w  2016r.  odbył się jeden 

konkurs ofert - na realizację zadań sportowych. W formie powierzenia na zadanie  upowszechnianie kultury 

fizycznej w dyscyplinie sportu piłka nożna: 1) organizacja rozgrywek ligowych, 2) organizacja zajęć 

sportowych dla dzieci, młodzieży i dorosłych oraz imprez sportowo -   rekreacyjnych  o charakterze 

masowym. Do konkursu w tej formie przystąpił Ludowy Klub Sportowy „DĄB II” w Dębowej Kłodzie                   

i uzyskał dofinansowanie w wysokości  57 000,00zł,  wykorzystał  56 905,94zł. W formie wsparcia zadania 

upowszechnianie kultury fizycznej w dyscyplinie sportu  karate Kyokushin: 1) organizacja zajęć 

sportowych dla dzieci, młodzieży i dorosłych, 2) organizacja zawodów i rozgrywek sportowych dla dzieci, 

młodzieży i dorosłych  imprez sportowo - rekreacyjnych  o charakterze masowym,  w tym organizacja 

rozgrywek ligowych. Do  konkursu w tej formie przystąpił Lubelski Klub Karate Kyokushin w Lublinie                

i uzyskał wsparcie finansowe w wysokości 8 000,00zł, wykorzystał 8 000,00zł. Wszystkie organizacje 

pozarządowe które dostały w 2016r. dofinansowanie z budżetu gminy na realizacje zadań publicznych 

wynikających z gminnego programu rozliczyły się z przyznanych dotacji. 
 

Adn.8.c 

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXXIII/196/17 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji rocznego programu 

współpracy Gminy Dębowa Kłoda z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 

w art. 3 ust. 3 ustawy  o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie za 2016r. Radni                              

w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli się w sposób następujący: 
  

za   -   14  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
 

( uchwała została przyjęta ) 
 

Adn.9.a 

 Wójt Gminy Radosław Kozak poinformował, że propozycją jest wyrażenie zgody na nabycie                   

w drodze darowizny przez Gminę Dębowa Kłoda: 1) nieruchomości położonej na terenie obrębu Kolonia 

Krzywowierzba oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 61/1 o pow. 0,0271 ha (działka znajdująca 

się pod świetlicą/ altaną wiejską), 2) prawa użytkowania wieczystego nieruchomość stanowiącej własność 

Skarbu Państwa położonej na terenie obrębu Białka oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 874/33 

o pow. 0,2828 ha (pozostałość po podziale i sprzedaży przez osobę fizyczną wydzielonych gruntów-                   

nie może być samodzielnie zagospodarowana, zostanie przeznaczona jako droga dojazdowa do działek). 
 

Adn.9.c 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXXIII/197/17 w sprawie wyrażenia zgody nabycia nieruchomości w drodze darowizny 

(Kolonia Krzywowierzba). Radni w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli się                  

w sposób następujący: 

za   -   14  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  

 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXXIII/198/17 w sprawie wyrażenia zgody nabycia nieruchomości w drodze darowizny 

(Białka). Radni w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli się w sposób 

następujący: 

za   -   14  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  



Adn.10.a 

 Wójt Gminy Radosław Kozak poinformował, że propozycją jest wyrażenie zgody na sprzedaż 

nieruchomości niezabudowanych stanowiących własność Gminy Dębowa Kłoda (12 nieruchomości/ 

działek umiejscowionych w poszczególnych wsiach z terenu gminy). 

 

Adn.10.b 

- Andrzej Ściuba, Główny specjalista ds. gospodarowania mieniem gminy - wyjaśnił, że procedura 

sprzedaży mienia rozpoczyna się od wyrażenia zgody przez Radę Gminy na ich zbycie. Szczegółowo 

przedstawił i wyjaśnił położenie/umiejscowienie wszystkich 12 działek w poszczególnych wsiach. W ślad 

za ta uchwałą będzie podjęta decyzja przez Wójta o sposobie sprzedaży poszczególnych nieruchomości. 

 

Adn.10.c 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXXIII/199/17 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. Radni w głosowaniu 

jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli się w sposób następujący: 
 

za   -   14  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  
 

Adn.11.a 

 Wójt Gminy Radosław Kozak wyjaśnił, że na prośbę dyr. szkoły Podstawowej w Uhninie                      

w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Dębowa 

Kłoda na rok 2017, stanowiącym załącznik do uchwały Rady Gminy Dębowa Kłoda  Nr XXVIII/154/16                  

z dnia  23.12.2016r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy Dębowa Kłoda na 2017 r., wprowadza się  następujące zmiany dot. zmiany nazw 

ujętych w Programie zadań. I tak Pkt VI „Harmonogram wydatków do Gminnego Programu Profilaktyki                 

i Rozwiązywania Problemów  Alkoholowych na rok 2017” otrzymuje brzmienie: a)  Rozdz. 3, Nr zadania 

3, nazwa zadania: „Organizacja Dnia Dziecka”, b)  Rozdz. 3, Nr zadania 8, nazwa zadania: „Organizacja  

Zielonej Szkoły”. Kwoty przeznaczone w Programie na poszczególne zadania zostają bez zmian. 

 

Adn.11.c 

 Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak odczytała a następnie poddała pod głosowanie 

uchwałę Nr XXXIII/1200/17 w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Dębowa Kłoda na 2017 rok. 
Radni w głosowaniu jawnym nad  przedstawioną uchwałą wypowiedzieli się w sposób następujący: 
 

za   -   14  przec.   -   0  wstrz.   -   0 
  

( uchwała została przyjęta )  

 

Adn.12 

- Zbigniew Ostapiuk, radny wsi Dębowa Kłoda  - zapytał, czy w tym roku można by było zrealizować 

zadanie położenia dywaniku z asfaltu na chociażby część drogi do Kol. Dębowa Kłoda. Całość inwestycji 

to koszt ok. 43tys.zł., to za 20tys.zł. można wykonać asfalt np. do BS w Dębowej Kłodzie. 

- Ryszard Weber, radny wsi Plebania Wola - zgłosił sprawy: 1) wytyczenie drogi przy posesji Howorusa,    

2) wykonanie remontu przepustu na drodze w stronę Bork (obecna sprzyjająca słoneczna pogoda),                       

3) wyczyszczenie przepustu na Makoszce - woda opadowa zalewa sąsiednie łąki, 4) przeanalizowanie 

konieczności sprzedaży autokarów- mogą być jeszcze potrzebne gminie.  

- Mieczysław Chęckiewicz, radny wsi Białka - zapytał o sprawy dot.: 1) etapu postępowania dot. przejęcia 

na własność przez gminę Ośrodka Wypoczynkowego ZSMP w Białce i wyeliminowania powstałego na tym 

koncie zadłużenia podatkowego wobec gminy, 2) korzystała przez gminę z drogi odwoławczej do 

Europejskiego Trybunału Praw Człowieka w Strasburgu w sprawie zasadzonej wysokiej kary za straty, 

jakie rzekomo poniosła osoba (właściciel gruntów) za mylnie wystawione w tut. urzędzie zaświadczenie               

o przeznaczeniu gruntów w planie przestrzennego zagospodarowania, 3) podjęcia działań mających na celu  

ewentualne wydzierżawienie, a nie wyburzenie Ośrodka Wypoczynkowego „Dom Harcerza” w Białce lub 

przeznaczenie środków uzyskanych ze sprzedaży działek w Białce na remont budynku Ośrodka. 

- Jacek Madej, radny wsi Kodeniec - zapytał, czy gmina jako współfinansujący zadania remontów dróg 

powiatowych na terenie gminy ma jakikolwiek wpływ na sposób i jakość wykonywania tych remontów. 

- Paweł Dźwigała, radny wsi Wyhalew - zapytał o decyzję Starostwa Powiatowego w sprawie wykonania 

remontu przepustu na drodze powiatowej w Wyhalewie. 

- Anna Kubicka, radna wsi Stępków - zapytała, kiedy będzie remont przepustu na drodze w Stępkowie. 

- Jarosław Zieliński, radny wsi Nietiahy - zgłosił konieczność koszenia poboczy dróg  powiatowych. 

 

 



 

- Mariola Bujalska, sołtys wsi Marianówka - zgłosiła wykonanie remontu drogi Chmielów- Bednarzówka. 

- Janina Hapon, sołtys wsi Dębowa Kłoda - zgłosiła zadania do wykonania: 1) posprzątanie, wykoszenie 

posesji po Branickich w Dębowej Kłodzie, 2) remont drogi dojazdowej do pół „na Niwę”, 3) informacja                 

o planach względem remontu drogi do BS w Dębowej Kłodzie (asfalt). 

- Wiesław Kaznowski, sołtys wsi Stępków - zgłosiła zadania: 1) remont rowu i przepustu od drogi głównej 

w Stępkowie, 2) poszerzenie mostu we wsi Stępków. 

- Leszek Wiśniewski, sołtys wsi Leitnie - stwierdził, że istnieje problem właścicieli pól sąsiadujących                  

z działkami (polami) p.Słomki, który za każdym razem prac rolnych dokonuje zaorania dróg dojazdowych 

do pól uprawnych. W chwili obecnej została zaorana droga gminna i należy go wezwać do jej odtworzenia. 

 

Adn.13 

 Na odpowiedzi i interpelacje odpowiadał Wójt Gminy Radosław Kozak, który wyjaśnił, że w roku 

bieżącym nie będzie możliwe zrealizowanie dwóch inwestycji w Dębowej kłodzie, czyli drogi „na Niwę”                

i drogi na Kol. Dębowa Kłoda. Przy zastosowaniu nakładki asfaltowej 5cm koszt pełnego remontu drogi               

to ok. 80tys.zł., jeśli rada wyrazi zgodę na przesunięcie środków z innego celu na te drogę to można 

wykonać to zadanie. W tym roku zamiarem jest wykonanie mostu/ drogi na rzece „na Niwę’ za ok. 15tys.zł. 

Błędem byłoby wykonywanie nakładki asfaltowej na drogę na Kol. Dębowa Kłoda 5 cm ze względu na 

fakt, że taka grubość zostanie szybko zniszczona, głównie przez samochody o ciężkim tonażu, które tą 

drogą jeżdżą.  Gmina nie posiada tylu środków, aby wykonać wszystkie remonty i modernizacje i inne 

niezbędne zadania ponieważ rok rocznie dokłada do oświaty.  

 Aby móc wykonać wytyczenie drogi dojazdowej z pól uprawnych niezbędna jest zgoda właścicieli 

tych działek. Droga przy lesie w Makoszce i przepust jest własnością Nadleśnictwa, które deklaruje 

wykonanie remontu drogi (np. wysypanie tłuczniem). Odnośnie przepustu decyzje musi podjąć Nadleśniczy 

 W chwili obecnej gmina czeka na wyznaczenie przez sąd terminu posiedzenia w sprawie eksmisji 

p. Tarnowskiego z Ośrodka Wypoczynkowego „Red-Lion” w Białce. Gmina po ewentualnym wygraniu 

sprawy i przejęciu nieruchomości nosi się z zamiarem sprzedaży tych domków. Nie należy się jednak 

łudzić, że gmina odzyska blisko 760tys.zł. od ZSMP w Warszawie jako zaległości podatkowe.  

 Przygotowanie wniosku kasacyjnego przez kancelarię prawniczą do Europejskiego Trybunału Praw 

Człowieka w Strasburgu w sprawie zasadzonej wysokiej kary za straty za wystawione zaświadczenie                     

o przeznaczeniu gruntów w planie przestrzennego zagospodarowania to koszt ok. 7tys.zł. Zastanawiamy     

się nad sensem takiego postępowania. 

 W przypadku sprzedaży działek w Białce uzyskane środki finansowe w pierwszej kolejności 

zostaną przeznaczone na realizację inwestycji kanalizacji wraz z oczyszczalnią ścieków w Białce, a nie                 

w remont budynku Ośrodka „Dom Harcerza”. Bardziej ekonomicznie dla gminy będzie wydzierżawić                   

ten budynek bez konieczności ponoszenia nakładów na jego remont.  

 Inwestorem nakładek na drogach powiatowych na terenie gminy jest starostwo powiatowe, które to 

decyduje o wykonywanych tam działaniach i które powinno mieć pieczę nad dbałością wykonania. Gmina 

partycypuje w kosztach remontu dróg powiatowych  i wskazuje odcinki, na których mają być wykonane.  

 Konieczność wykonywania koszenia poboczy dróg powiatowych jest cyklicznie przez nas 

zgłaszane do ZDP w Parczewie. Przed zbliżającą się po raz kolejny Ogólnokrajową Imprezą Triatlon                   

w Białce monitujemy nieustannie wykoszenie poboczy na trasie Uhnin-Białka, aby ich stan nie był 

negatywna wizytówka dla nas wszystkich. radna Powiatową z naszego terenu jest p.Lamczyk, do której 

należy też zwracać się z prośbami, aby interweniowała w ZDP w Parczewie oraz w Starostwie Powiatowym 

w sprawie naszej gminy zarówno w kwestii koszenia poboczy, jak i samych remontów dróg powiatowych. 

Wicestarosta Domański w ubiegłym roku obiecywał, że oszczędności powstałe w wyniku nie 

zrealizowanych remontów dróg powiatowych na terenie gminy zostaną przeznaczone na koszenie poboczy 

dróg powiatowych w naszej gminy. Środki nie zostały w ten obiecany sposób wykorzystane, a zapytana                

o to radna Lamczyk stwierdziła, że powstałe oszczędności zostały przeznaczone na utrzymanie bieżące 

dróg powiatowych. Radna wspominała też o planowanym zakupie kosiarki koszowej do koszenia poboczy, 

ale ZDP w Parczewie nie nabył takiego sprzętu. Sami ze środków budżetowych nie możemy remontować               

i kosić poboczy dróg powiatowych - to nie jest zadanie gminy. 

 Nie mamy żadnych informacji w sprawie planu lub terminu wykonania przez Starostwo remontu 

przepust na drodze powiatowej w Wyhalewie. Z chwilą, gdy Starostwo odstąpiło od realizacji tego zadania 

gmina zmodyfikowała swoje zaplanowane wcześniej na ten cel wydatki w budżecie. Gmina nie będzie 

zabezpieczało w budżecie środków na ten cel nie wiedząc, czy Starostwo będzie realizowało te inwestycję. 

 Remont przepustu na drodze powiatowej w Stępkowie szacowano na kwotę ok. 110tys.zł, gdzie 

50% kosztów miała pokryć nasza gmina. Niestety nie posiadamy takiej kwoty z możliwością przeznaczenia 

na taki cel - o czym poinformowane zostało Starostwo Powiatowe. Część kolejnych prac remontowych 

Starostwo chce scedować na naszą gminę, gdzie i tak zadeklarowaliśmy samodzielne wykonanie 

oczyszczenia rowu melioracyjnego, oraz częściową partycypacje w kosztach.                    

 



 

 

 Skontaktujemy się z p. Słomką w celu wyjaśnienia zgłoszonej przez sołtysa sprawy zaorania przez 

niego wytyczonej drogi gminnej, jako drogi dojazdowej do pól uprawnych.  

 Należy wyjaśnić sprawy spadkowe względem własności działki po Branickich w Dębowej Kłodzie, 

na dzień dzisiejszy gmina uprzątnie (wykosi) działkę od drogi przed zbliżającym się Świętem Bożego Ciała 

  

 W kwestii projektu „Energia przyjazna środowisku i turystyce na terenie Gminy Dębowa Kłoda” 

dot. odnawialnych źródeł energii, w naszym przypadku pieców co. dla indywidualnych mieszkańców                    

i obowiązkowi odprowadzenia podatku VAT od otrzymanej kwoty dofinansowania z UE dopłata 

mieszkańca do oferowanej w podpisanej już na realizację zadanie umowie kwoty to kolejne 1,3tys.zł. 

Zaproponowano przez radnych rozwiązanie dot. zorganizowania zebrania z osobami z listy, z którymi 

zostały już podpisane umowy na realizacje zadania zakupu i montażu pieców c.o w celu  przedstawienia                

im zaistniałego problemu. W przypadku, gdy osoby te będą zdecydowane na dopłacenie do tej inwestycji 

kolejnych środków w wysokości ok. 1,3tys.zł. umowy z nimi zostaną aneksowane. Jeśli część osób nie 

będzie zainteresowana dopłatą wartości podatku VAT od otrzymanej kwoty dofinansowania z UE zostanie 

uruchomiona lista rezerwowa chętnych na zakup i montaż pieców, którzy będą chętni na dopłatę 1,3tys.zł 

Decyzją jest, aby poczynić wszelkie starania ze strony gminy, by w 2017r. ogłosić i rozstrzygnąć przetarg,  

a następnie zrealizować montaż pieców c.o. i w Zespole Szkół Samorządowych w Dębowej Kłodzie,                   

jak i u  indywidualnych mieszkańców z ternu gminy. 

 

Adn.14 

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Szpak podziękowała wszystkim przybyłym w dniu 

dzisiejszym za udział w obradach i dyskusji podczas sesji i słowami „Zamykam XXXIII sesję Rady Gminy 

Dębowa Kłoda” zamknęła dzisiejszą sesję. 
 

XXXIII sesja Rady Gminy Dębowa Kłoda zakończyła się o godz. 12
30

. 
 

 

Protokołowała: Beata Keler 

 


